
Generalforsamling 2025 

Materiale til Generalforsamling i Dansk Berner Sennen Klub

Lørdag den 29. marts 2025, kl. 11.00
Slagelse Bibliotek ”Store Sal”

Stenstuestræde 3, 4200 Slagelse

Alle medlemmer af Dansk Berner Sennen Klub kan deltage. 
Stemmeberettigede er medlemmer, 

der var medlem pr. 31/12-2024, og ikke er i kontingentrestance.
Der serveres sandwich, sodavand, vand, kaffe og kage.

HUSK venligst selv at bestille sandwich
 ved at sende en mail til Irma Jensen på kasserer@dbsk.dk

senest mandag den 24. marts 2025. 
Din bestilling er ikke bindende - det er kun af hensyn til praktikken.

Kom og vær med til at få en 
”finger med i spillet” om klubbens fremtid.

Vi glæder os til at se dig



Dagsorden iht. vedtægterne:
   1.  Valg af dirigent

  2.  Valg af referent

   3.  Valg af 2 stemmetællere

   4.  Formandens beretning forelægges til godkendelse (bilag A)

   5.  Fremlæggelse af udvalgsberetninger (bilag B-D)

   6.  Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse   
       samt meddelelse af ansvarsfrihed (bilag E)

   7.  Budgetbehandling herunder fastsættelse af kontingent 
        (bilag F)

   8.  Behandling af indkomne forslag (bilag G)

   9.  Offentliggørelse af resultatet af valget til bestyrelsen og   
       Avls- og Sundhedsudvalg (bilag H-K)

 10.  Valg af 2 revisorer og 1 revisorsuppleant

 11.  Eventuelt

Til generalforsamlingen kan der ved indgangen, i henhold til 
vedtægternes § 4 stk. 5, forlanges forevisning af kvittering for 
rettidigt indbetalt kontingent.

Dagsorden for Generalforsamling
lørdag den 29. marts 2025, kl. 11.00
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Formandens beretning 2024 Side 1/2
Punkt 4, bilag A1

Så gik et år med bestyrelsesarbejde - et år jeg havde glædet mig Max til - men også et år, der 
har budt på store udfordringer og en brat læringskurve. Jeg husker tydeligt at Anna - tidligere 
formand - på sidste års generalforsamling sagde: “Jeg bruger min. 4 timer om dagen på 
bestyrelsesarbejde” - og jeg tænkte kækt - ja ja sikkert…Men jeg skulle blive klogere - meget 
klogere. 

Bestyrelsesarbejdet har været langt mere omfattende, end jeg forestillede mig, og har krævet 
tid, energi og et stærkt sammenhold.

Jeg personligt gik på valg med at vil bidrage med en positiv stemning, et godt fællesskab, 
lytter til og respekterer hinandens forskelligheder og synspunkter, og at jeg rigtig gerne vil være 
med til at kunne få sat ønsker i værk. 

Mange henvendelser handler om at I som medlemmer gerne ser mere åbenhed om det 
vi arbejder med - og her kan jeg forsikre Jer alle om, at vi er så åbne omkring det vi laver i 
bestyrelsen, som vi overhovedet kan være uden at bryde den berømte tavshedspligt.
 
Vi startede året i en ny bestyrelse, hvor tre af os var helt nye og aldrig havde siddet i en 
bestyrelse før. Vi blev med det samme kastet ud i en vanskelig sag om en mistillid mod et 
bestyrelsesmedlem i den tidligere bestyrelse, som blev rejst under punktet “Eventuelt” på 
generalforsamlingen i 2024. 
 
Det var nogle kaotiske måneder, hvor vi grundet den verserende sag ikke måtte igangsætte 
større projekter ud over at holde klubben kørende. 
Udefra kunne det måske se ud, som om vi var en inaktiv bestyrelse, men bag kulisserne 
afholdt vi bestyrelsesmøder, behandlede personsager og forberedte os på fremtidige tiltag
- alt imens vi havde de såkaldte “mistillidsmøder”, som til tider var meget lange og udfordrende.
 
I forbindelse med mistillidssagen havde vi mange spørgsmål:
 • ”Kan man give mistillid under punktet “Eventuelt?”
 • ”Hvor meget kan vi informere medlemmerne om uden at bryde tavshedspligten?”
 • ”Hvordan sikrer vi, at processen bliver retfærdig og korrekt for alle parter?”
 
Vi var i tæt dialog med DKK (Dansk Kennel Klub) og fulgte deres rådgivning om at afholde en 
urafstemning blandt medlemmerne. For at sikre en uvildig proces hyrede vi et advokatfirma. 
Sagen trak ud, da de involverede parter fik rimelig tid til at udarbejde deres skrivelser, og vi 
nåede langt hen på året, før den blev afsluttet. Resultatet blev, at der blev stemt for mistillid, 
og det pågældende bestyrelsesmedlem måtte forlade sin post i bestyrelsen.

Et af årets højdepunkter var vores fællesmøde i juni 2024, hvor vi samlede alle udvalg, vores 
hvalpeformidler, webmaster og redaktør for Berner Bladet. 
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Formandens beretning 2024 Side 2/2
Punkt 4, bilag A2

Mødet blev afholdt hos Charagon’s Hundecenter, hvor Joanna venligt stillede lokaler til rådighed.
Formålet med mødet var at styrke samarbejdet på tværs af udvalgene, skabe en bedre forståelse 
af hinandens arbejde og planlægge fremtidige aktiviteter. Det var en dag fyldt med gode snakke, 
idéudvekslinger og fælles planlægning og en masse hygge og fantastiske jordbærkager, og vi 
håber meget at kunne gentage denne sparrings dag i år.

Vores hvalpe- og omplaceringsformidler har haft nok at se til i løbet af året, og det er rigtig 
dejligt at folk henvender sig og vi kan hjælpe, og jeg ved Britta har formidlet rigtig mange hvalpe 
og hunde videre.
 
Vi har endelig fået styr på klubbens domæne, som lå hos en tidligere formand. Det har lige-
ledes betydet at vi havde mulighed for at etablere professionelle mailadresser til alle med hverv 
i klubben. Forandringer er ikke lige nemme for alle, men bestyrelsen stemte igennem at dette 
skulle oprettes. 

Takket være bestyrelsesmedlem Tine’s store indsats har vi nu etableret professionelle mail-
adresser med @dbsk.dk, til både bestyrelsen, udvalgene, hvalpeformidler, webmaster og 
redaktør.
 
Vi har arrangeret gåture med frivillig hjælp, som har været en stor succes. Det er skønt at se 
medlemmer mødes og dele gode oplevelser, og alle er enige om at det skal gentages - gerne i 
foråret.
 
Tid til at fokusere fremad 
En stor del af vores tid er blevet brugt på personsager og interne konflikter, som desværre har 
stjålet energi fra det, vi egentlig gerne vil: 
At skabe aktiviteter og glæde for vores medlemmer.
At være en del af bestyrelsen, mærker vi også sætter store forventninger fra vores medlemmer. 

Desværre er vi ikke uddannede eller har ledererfaring, som der kan trækkes på. Vi gør i stedet 
det bedste vi kan ud fra livserfaringer, som kan være med til at bidrage til vores frivillige poster i 
bestyrelsen. At træde ind i en bestyrelse med regler, retningslinjer, konflikter mm. kræver at man 
holder tungen lige i munden, holder hovedet koldt og gør en stor indsats. Det mener vi selv vi har 
gjort på bedste vis.

Vi håber, at vi i fremtiden kan lægge fnidder og gamle konflikter bag os. Vores forskellighed er en 
styrke, og vi bør og skal respektere hinandens holdninger og synspunkter.

Til slut vil jeg gerne rette en stor TAK til jer alle for jeres støtte og engagement. Pas godt på 
hinanden og jeres vidunderlige hunde. Jeg glæder mig til at møde jer derude!

Mette Hegelund, formand Dansk Berner Sennen Klub
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Aktivitetsudvalgets beretning (side 1/4) 
Punkt 5, bilag B1

Aktivitetsudvalgets beretning for 2024 

 

Møder i 2024:  

Aktivitetsudvalget (herefter AKT) har afholdt 4 møder, alle på Teams, hvor der ligger referater 
på DBSK´s hjemmeside. 

 

Hvem består AKT af - anno 2025:  

Joan Kjeldsen, Joanna Gram, Marianne Rasmussen og Irma Jensen er fortsat i udvalget og 
nytilkommende i AKT er:  Anette Pedersen og Rikke Christiansen. 

 

Joanna har ført hitlisterne for Rally og LP i 2024, men der er til Generalforsamlingen i 2025 
indsendt forslag til nyt online resultatregistrering. Indtil dette kan træde i kraft indsendes 
resultaterne for LP og Rally, som vanligt, ved kopi af resultatbogen eller resultatoversigten fra 
Hundeweb til AKT@dbsk.dk 

 

Opnåede titler i 2024 

Rally Begynder Mester: 

Harthin´s Yves Saint Laurent og Bent Jacobsen 

Berner-Emma´s Hakuna Matata og Heidi Schønemann Nielsen 

Rally Øvet Mestre: 

Kristianslyst´s Figne og Hanne Bank Pedersen 

Team Hedevang's Leonardo og Pia Byrial 

Dansk Rally Lydigheds Champion: 

Team Hedevang's Pablo og Pia Byrial blev DANSK RALLY LYDIGHEDS CHAMPION først på året. 

Opnået LP1-Titlen 

Werner Wix Afaia og Lene Hadberg Sørensen 

Pilegaarden´s Jazzmin of Hazelwood og Mette Esther Hansen 

A Kind og Magic Von Romanshof og Lenette Lyngbye 6



Aktivitetsudvalgets beretning (side 2/4) 
Punkt 5, bilag B2

Opnået LP2-Titlen 

Quintessa von Romanshof og Lenette Lyngbye 

Opnået LP3-Titlen 

Lady Xiera´s Vienetta og Kisten Anker Nielsen 

Berlemo´s Aragon og Joanna Gram har opnået deres 3., 1. præmie i LP3 i år og Berlemo´s 
Aragon og Joanna Gram blev derfor DANSK LYDIGHEDS CHAMPION - efter 14 års pause siden 
det sidste LP Championat blev opnået. 

Opnået HLT-Bronze 

Berner-Emma´s Keep It Dark og Marianne Rasmussen 

Opnået HLT-Guld 

Amazing Tiklo´s Ligth My Fire og Rikke Y. Nielsen x 1 

Amanda og Birthe Gram x 3 

Berlemo´s Aragon og Joanna Gram x 3 

Tulipános Berni Fazer og Joanna Gram x 3 

Opnået HLT-Championat 

Amanda og Birthe Gram 

Berlemo´s Aragon og Joanna Gram 

Tulipános Berni Fazer og Joanna Gram 

Opnået HLT-Elite 

Amanda og Birthe Gram x 2 

Berlemo´s Aragon og Joanna Gram x 2 

Tulipános Berni Fazer og Joanna Gram x 2 
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Aktivitetsudvalgets beretning (side 3/4) 
Punkt 5, bilag B3
 

Trelde Næs 2024:  

Trelde Næs Camping ved Fredericia. 
Hvor vi sidste år afholdt stævne i LP, Rally og Vognkørsel. 
 
Lørdagens officielle LP prøver v/ Dommer Anja B. Knudsen.  
I LP1, LP2, LP3 - var der 6 deltagere og gjorde et godt stykke arbejde. 
 
Lørdag eftermiddag var der afvikling af uofficielle Vognkørselsprøver. 
Der var 6 hunde + fører som prøvede evnerne af i ArbejdsPrøve Begynder og klasse 1 
 
Søndag officielle prøver i Rally v/Dommer Winnie Bøge. 
Der var mulighed at lave dobbelt prøve.  
Man kunne stille til 2 prøver samme dag. 
Der var i alt 17 hunde som gik op til prøver i: Rally Begynder, Øvet, Ekspert, Champion og 
Senior. 
 
Trænerseminar 2024: 

Blev forsøgt arrangeret, men det blev aflyst pga. for kort tidsfrist. 

 

Trænerseminar 2025: 

Er planlagt til den første weekend i oktober 2025. Datoerne vil være d. 4.- 5. oktober med 
mulighed for overnatning fra fredag d. 3. oktober til søndag d. 5. oktober. 

 

Klubbens Sommerstævne på Emmerbølle Campingplads d. 24.- 25. maj 2025:  

Lørdag og søndag planlægges vognparade inden udstillingen starter.  
Rally starter lørdag kl. 10.30 v/ Dommer Poul Lysholdt. 
LP-prøver starter søndag kl. 10.00 v/ Dommer Palle Bergsø. 
Der bliver mulighed for at afprøve Vognkørsel lørdag eftermiddag. 
 

Hitlisteuddelingen for 2024: 

Blev afviklet samlet med UU, som de sidste mange år, i år på klubbens første udstilling i 
Årslev, januar 2025. 
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Aktivitetsudvalgets beretning (side 4/4) 
Punkt 5, bilag B4

Vognkørsels Tour 2024: 

Ligeledes havde vi også traditionen tro vores Vognkørsels Tour. 
Vi besøgte 3 byer, Ballerup-Skovlunde, Gelsted og Ålborg, og det må siges at det var en 
succes. Der var i alt 18 hunde med familier, der gav sig ud i at lære at køre med vogn, og det 
lykkedes faktisk for alle hunde, at blive dus med vogn, inden dagen var omme. 
Til den uofficielle vognkørselsprøve på vores klubudstilling på Trelde Næs var der 3 ekvipager 
der deltog i ArbejdsPrøve Begynder og 3 ekvipager der deltog i ArbejdsPrøve Klasse 1. 
Vi gentager selvfølgelig vores Vognkørsels Tour her i 2025. 

 

Vognkørsels Touren 2025: 

Er planlagt til at blive gennemført på 3 destinationer: 
På Ballerup Skovlunde træningsplads d. 5/4 
I Gelsted på Fyn d. 6/4 
Og i Frederiks d. 1/6  
Der bliver tilmelding via hjemmesiden. Prisen er 200kr./ekvipage. 
 
 
Nye medlemmer.  

AKT har stadig plads til flere medlemmer, der som os har lyst til at hygge og træne med vore 
hunde. Og som har lyst til at planlægge spændende, sjove og indholdsrige dage til gavn for 
vores hunde og os selv. 
Ideer kan nemt blive til virkelighed i AKT-udvalget, men det, udvalget mangler mest, er hænder 
til at udfører ideerne. 
Så hop endelig ombord og vær med til at bestemme, hvad vi skal tilbyde DBSKs medlemmer 
de kommende år. 
F.eks. mangler vi stadig en i udvalget, der er god til at få skrevet løbende Facebook opslag, så 
denne post leder vi efter en der kunne have lyst til at hjælpe med. 
Kære medlemmer, kom med i AKT, hvis du bare har lidt tid, du kan undvære og vil bruge på, at 
forbedre din klubs Aktivitetsudvalg. Send din mail til AKT@dbsk.dk eller til formand@dbsk.dk 
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ASUs beretning til generalforsamlingen 2025. 

Aktiviteterne i Avls- og sundhedsudvalget  har været af forskellig karakter, men har desværre været med 
ret ringe tilslutning, hvilket har betydet en del aflysninger. 

Vi har forsøgt et foredrag i Værløse om fertilitet, men måtte aflyse pga. for få tilmeldte. 

I april forsøgte vi at arrangere en avls beskrivelse, nu da vi havde en erfaren dommer i landet, nemlig 
Karoline Gsell fra Østrig, der dømte på udstillingen i Lunderskov. For få tilmeldte. 

Vi afholdt et seminar med workshops i Vilhelmsborg ved Mårslet. Der var indledning ved Mona, Tina og 
Tine, som fortalte om hvalpetestning, og jeg tror, at alle fandt det særdeles spændende. Fremmødet var 
tilfredsstillende, om end der godt kunne have været plads til flere. Der var workshops med emner om 
Bernergarde, Skal min han i avl? Skal min tæve i avl? Hvalpene er der. Hvad nu? Der var livlig snak i 
grupperne. Det har vist sig at være en glimrende metode til at formidle stof på, da nye har mere mod på at 
sige noget i mindre grupper. 

I Strib var der blodprøvetagning til Antagene, og der var flot tilslutning. Ca. 20 hunde deltog. 

I februar i år var det planen at gennemføre en avlsbeskrivelse på Sjælland, da der havde været 
efterspørgsel på den. Desværre var der igen for få tilmeldte. Der er udgifter forbundet med kørsel, leje af 
hal, da det var for koldt at stå ude, og vi kunne ikke regne med nok mennesker omkring til ”gruppen”, som 
er et vigtigt indslag i karaktertesten. 

Tilsyneladende er vore aktiviteter begrænsede; men bag kulisserne arbejdes der også. Inge konstaterede, 
at Giessen ikke mere var tysk center for HS-testning, da Ottmar Diestl var gået på pension. Birgitte 
kontaktede derfor KUlife for at høre, om de kunne modtage og bedømme vore biopsier. Det kunne de 
sådan set  godt, men til meget højere priser end tyskerne, så da det er konstateret, at HS er arvelig, er disse 
biopsier ikke længere nødvendige. Derfor et forslag om at kunne bruge pengene på kontoen til noget andet 
indenfor bernernes sundhed. 

Vi har brugt tid på at finde, oversætte eller skrive artikler om emner, vi mente var interessante og 
relevante. Bl.a. er Bernergarde og Avlsbeskrivelse beskrevet. 

Vi har et håb om samarbejde med Bernerskovens venner, så vi ikke kommer til at overlappe med de samme 
emner, og vi ønsker, vi hver især vil henvise til hinandens arrangementer. 

Vi har fået nogle forslag om foredrag om prostataproblemer  i racen, førstehjælp til hunde og noget om 
aflæsning af HD- og AD- billeder. Vi modtager også gerne flere forslag fra medlemmerne. 

Vi har en plan om at få lavet en form for kalender på klubbens hjemmeside og Facebookside, hvor vi 
adviserer om spændende foredrag og arrangementer i andre klubber. 

Vi prøver gerne at få en dyrlæge til klubudstillingen på Langeland til blodprøvetagning. 

V i har i IWG modtaget et bekymrende brev fra den norske berner sennen klub, hvor der skal gøres noget 
ved indavl i racen, og der skal arbejdes for at nedsætte mængden af sygdomme, som berner hyppigt 
rammes af. Dette bliver også et emne på IWGs møde i august i Finland. 

På udvalgets vegne Inge Bibby. 

Avls- og sundhedsudvalgetsberetning
Punkt 5, bilag C
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Udstillingsudvalgets beretning (side 1/2) 
Punkt 5, bilag D1

Udstillingsudvalgets beretning  
 
Ved årets begyndelse af 2024 bestod Udstillingsudvalget (UU) af Helle Hviid Sørensen, Henrik 
Andreassen, Lars Bibby og Julie Hegelund. I fællesskab fik vi sammen skabt udstillinger i Tommerup, 
Slagelse og Lunderskov med dommere fra Litauen, Danmark og Østrig.  
 
I løbet af foråret valgte Henrik at træde ud af udvalget. Tak til Henrik for hans store indsats.  
 
Lige inden sommerferien fik vi afholdt vores store klubudstilling. Denne gang havde vi valgt at flytte 
placeringen til Trelde Næs camping – et usikkert valg, når vi i så mange år traditionen tro har været på 
Hasmark, men efter flere overvejelser og tilbagemeldinger fra udstillere, valgt vi at tiden var inde til at 
finde et nyt sted. Og det virkede ikke til at være en dum beslutning at flytte til Trelde Næs Camping, da 
pladsen kunne rumme lige præcis det som vi havde søgt efter. Som altid begyndte weekenden med 
teltopsætning og Get-together party, og i løbet af weekenden nåede vi både Veteranparade, Barn & 
Hund, Juniorhandling, Seniorhandling, og en ny konkurrence, hvor vi kårede den bedste Junior. 
Derudover forsøgte vi med fællesspisning lørdag aften, og hvilken succes det blev med hele 70 tilmeldte 
til spisning, hygge og sjov! 
 
Men det er ingen hemmelighed, at der er masser at lave i Udstillingsudvalget. Her snakker vi ikke kun i 
løbet af en weekend, men en masse arbejde bag computeren også. Vi valgte derfor i løbet af sommeren 
at række ud til bestyrelsen og bede om hjælp. Vi kunne rigtig godt tænke os nogle flere personer i 
udvalget, som kunne hjælpe med alle de opgaver som der var. Gitte Høy Nielsen og Birgit Støttrup valgte 
at tilbyde deres hjælp, hvilket vi var meget taknemmelige for.  
 
Desværre holdt det ikke længe med fem personer i UU. Helle havde besluttet, at udstillingen i Nørager 
skulle være hendes sidste som UU-medlem. Tak til Helle for hendes store indsat i UU.  
 
Året sluttede sædvanligvis af med vores juleudstilling i Strib. Herefter valgte Birgit at trække sig fra 
udvalget. Tak til Birgit for hendes indsat i UU. Og inden året nåede at slutte, trådte Tine Kloster fra 
bestyrelsen ind i UU som repræsentant, og Lars valgte i samme omgang at træde ud af UU. Tak til Lars 
for hans store indsat i UU.  
 
Udstillingsudvalget består nu af Gitte Høy Nielsen, Tine Kloster og Julie Hegelund. Vi har fået fordelt 
opgaverne, så ingen føler der er for meget at lave, og hvor ens kompetencer udnyttes allerbedst. Udover 
at få styr på udstillingerne i 2025, så er vi i fuld gang med planlægning af udstillingerne for 2026, 2027 og 
2028.  
 
I 2024 blev der afholdt 11 udstillinger af DBSK. Tilmeldingstallene for de seneste 5 år kan ses i 
nedstående tabel.  
 
Regnskabet for udstillingerne i 2024 findes andet sted i generalforsamlingsmaterialet.  
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Udstillingsudvalgets beretning (side 2/2) 
Punkt 5, bilag D2

 
 
 

Antal af tilmeldte hunde på DBSK-udstillinger inkl. (baby og hvalpe) 
Udstilling 2020 2021 2022 2023 2024 
Nyborg/Tommerup/Årslev 
(2 dage) 

222 (32)  193 (18) 142 (28) 151 (23) 

Slagelse  
(2 dage i 2021) 

 153 (17) 67 (9) 88 (25) 85 (16) 

Erritsø/EDS/Lunderskov  
 

  74 (15) 128 (17) 90 (11) 

Hasmark/Trelde Næs 
(2 dage) (3 dage i 2020) 

193 (21) 229 (32) 236 (48) 168 (17) 180 (18) 

Bornholm/Vamdrup/Køge  
(2 dage i Køge)  

 53 (9)  67 (7) 115 (24) 

Lunderskov/Horne  
(2 dage i 2021) 

56 (5) 157 (10)  44 (6)  

Slagelse  
(2 dage i 2020) 

130 (13) 87 (11) 79 (13) 60 (11)  

Frederiks/Nørager 
(2 dage) (1 dag i 2021) 

163 (29) 85 (10) 179 (46) 155 (30) 167 (27) 

Herlufsholm/Strib  
(2 dage i 2021) 

 165 (20) 85 (25) 115 (22) 95 (24) 

Total 764 (100) 929 (109) 913 (174) 967 (163) 883 (143) 
Antallet af hunde pr. udstillingsdag i 2024 er én hund lavere end i 2023 (80 hunde i 2024 og 81 
hunde pr. udstillingsdag i 2023) 

 
Derudover fik vi 10 nye junior-, veteran og klubchampions i 2024. 

Klub Junior Champion 2024 Klub Champion 2024 Klub Veteran Champion 2024 
Berntiers Don Giovanni Amazing Tiklo’s Lets Dance Aslaug’s Sixten Sparre 
Bumblebee von Romanshof Brilliant H’Award Amzina Euforija Berlemo’s Aragon 
 Legacy of Columbos First Columbia Maestro Jak z Obrazak 
  Möllelyckans Esther 
  Öreghegyi-Mackó Olivia 

 
 
Til slut vil vi gerne sige tak til alle jer udstillere, som har været med til at skabe nogle fantastiske 
udstillinger. Og en kæmpe tak til alle der har hjulpet på udstillingerne på den ene eller anden måde i 
løbet af året.  
 
Vi glæder os til fortsat at skabe nogle hyggelige udstillinger for jer.  
 
Udstillingsudvalget i Dansk Berner Sennen Klub 
Gitte Høy Nielsen, Tine Kloster og Julie Hegelund 
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Regnskab 2024 Side 1/5 
Punkt 6, bilag E1
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Regnskab 2024 Side 2/5
Punkt 6, bilag E2
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Regnskab 2024 Side 3/5
Punkt 6, bilag E3
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Sundhedskonto 2024 Side 4/5
Punkt 6, bilag E4
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Udstillingsregnskab 2024 Side 5/5
Punkt 6, bilag E5

Tommerup  Slagelse Lunderskov Trelde Næs Køge Nørager Strib

Indtægter 20.-21. januar 16. marts 20. april 29.-30. juni 31. aug-1. sept. 12.-13. oktober 23. november
Tilmeldingsgebyrer 57.663 31.237 33.212 66.932 39.716 60.535 35.230
Juniorhandling/
seniorhandling 225 300 225 525 75 450 375

Fællesspisning 3.200
Katalogsalg 1.540

Total indtægter 57.888 31.537  33.437  72.197  39.791  60.985  35.605

Udgifter
Halleje / udendørsleje 10.975 5.311 1.000 0 10.000 8.000 10.088
Dommerafregning inkl. 
overnatning og middag 9.985 417 4.791 13.446 11.132 20.928 3.393

Gave til dommer 700 350 350 700 700 350 700

Ringpersonale afregning 3.969 1.874 1.610 7.094 2.334 6.292 1.529

Gaver til ringpersonale 1.400 400 400 1.400 700 1.400 400
Forplejning dommer m.m. 
i løbet af dagen 2.485 475 740 330 1.621 3.175 955

Rosetter 5.379 3.323 3.064 5.864 4.989 5.557 3.296
Udleveret værdikuponer 3.325 1.950 1.775 3.850 2.425 3.600 1.925
Gebyr til DKK 4.646 2.570 2.700 5.400 3.710 5.010 2.830
Blomster 479
Leje af anlæg 500
Leje af trailer 367 78
Katalog køb  0
Diverse indkøb 69 89
Gave til hjælpere
Kørsel UU 2.769 4.928 2.983 2.899 5.504 3.295 2.261
Forplejning UU 450 200 0 0 300 250 520
Udstillingsleder 2.397
Slik dommerbord og 
barn/hund 55 213 250 150 305

"godt til ganen" fra UU 1.166 1.434
Fællesspisning 3.331
Veteranparade 1.010

Total udgifter 46.207 21.798  19.413  47.638  46.062  58.007  30.214

Overskud/
underskud 11.681 9.739 14.024 24.559 -6.271 2.978 5.391

Udstillingsregnskab 2024
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Bestyrelsen foreslår at kontingentet stiger med 50 kr.

Nuværende pris
Familiemedlemskab 475 kr. pr. år

Forslag til ny pris: 
Familiemedlemsskab 525 kr. pr. år

Nuværende pris
Enkeltmedlemskab kr. 375,00 kr. pr. år

Forslag til ny pris: 
Enkeltmedlemsskab kr. 425,00 pr. år

Begrundelse
Berner Bladet udkommer generelt med væsentligt flere antal sider, portoen er dyr 
og hastigt stigende, samt alm. prisstigninger grundet inflation.

Budgetbehandling
Budgetbehandling herunder fastsættelse af kontingent
Punkt 7, bilag F

18



Indkomne forslag
Vedtægtsændring af medlemsskab
Punkt 8, bilag G1

19

Bestyrelsen har følgende forslag til vedtægtsændring af afsnit ”Medlemskab” stk. 3

Vedtægten i dag
Stk. 3 Stemmeberettigede i alle klubbens anliggender er samtlige medlemmer, der siden 
31.12. sidste år har været medlem af klubben, og som ikke er i kontingentrestance. 
Familiemedlemskab giver 2 stemmer. Der kan stemmes ved skriftlig fuldmagt, når der er 
tegnet familiemedlemskab, dog kun på vegne af det udeblivende familiemedlem.

Sådan foreslår bestyrelsen vedtægtsændringen
Stk. 3 Stemmeberettigede i alle klubbens anliggender er samtlige medlemmer, der siden 
31.12. sidste år har været medlem af klubben, og som ikke er i kontingentrestance. 

Familiemedlemskab giver 2 stemmer. Der kan stemmes ved skriftlig fuldmagt, når der er 
tegnet familiemedlemskab, dog kun på vegne af det udeblivende familiemedlem. 
Ved familiemedlemskab forstås ægtefælle/partner og børn over 18 år med samme adres-
se som hovedmedlem.

Begrundelse
Tilretningen af vedtægterne er alene et ønske om at præcisere, hvad der forstås ved et 
familiemedlemskab.

Vi har været i kontakt med Dansk Kennel Klub, og de siger meget klart at det med status 
på familiemedlemmer skal ændres i vores klubadministration.

Bestyrelsen forestiller sig at de familiemedlemmer der findes i dag, skal rettes til og at 
ændringerne iværksættes senest pr. 1. juni 2025, hvis forslaget godkendes.



Indkomne forslag
IWG i forbindelse med EDS
Punkt 8, bilag G2
Beslutningsforslag til Generalforsamlingen i DBSK 2025 
 
Bestyrelsen foreslår, at der senest i april 2025 ansøges om og, hvis det bevilges, 
holdes et World Union of Bernese Mountain Dogs arrangement i forbindelse med 
EDS i Herning og klubbens 50-års jubilæum i 2028.  
 
Hvad er World Union of Bernese Mountain Dogs (WUBMD)? 
Det er et forum, som den schweiziske Berner sennen Klub (KBS) har oprettet, for at kunne samle og 
koordinere nogle internationale bernerrelaterede initiativer under én hat. 
På deres hjemmeside skriver de (Google-oversat): 
Målet for Verdensunionen for Berner Sennenhunde er: 
At fremme international udveksling til gavn for Berner Sennen ved internationale arrangementer. Den 
schweiziske klub for Berner Sennenhunde (KBS) er ansvarlig for koordinering og er kontakt for denne Union. 
Alle klubber/foreninger, der er anerkendt af FCI eller dets kontraktpartnere, tilhører denne Union. 
Hvert 2. eller 3. år gennemfører en af de tilknyttede klubber et WUBMD-arrangement. Så vidt muligt i 
forbindelse med en større international udstilling som f.eks Verdenshundeudstilling eller EuroDogShow 
 
Hvad indebærer et WUBMD-arrangement? 
Et WUBDM indeholder følgende arrangementer: 

• En dommerkonference 
• Et sundhedssymposium 
• En CAC-udstilling 
• En galla- eller festaften 
• Arbejdsprøvning for Berner sennenhunde (valgfrit) 
• Et IWG-møde, sponseret af den arrangerende klub. 

(Oversat og forkortett fra WUBMDs hjemmeside https://www.worldunionofbernesemountaindogs.com/ ) 
 
 
Hvorfor skal DBSK tilbyde at holde arrangementet? 

• 2028 har DBSK 50 års jubilæum.  
• Der skal nok alligevel holdes en fest i den anledning – nu kan vi få gæster fra hele verden med til 

festen. 
• Der skal være EuroDogShow i Herning 15-18 juni 2028, så der er garanteret en masse bernere fra 

hele verden i omegnen af Herning i de dage. 
• Der planlægges alligevel en klubudstilling i forbindelse med EDS. Nu kunne denne udstilling så være 

en WUBMD titel-udstilling. 
• Mange danske berner-ejere har hørt om IWG og symposierne, nu kan man selv komme med til 

symposium, uden at skulle rejse til udlandet. 
 
Hvorfor skal det besluttes på en Generalforsamling, og hvorfor allerede nu? 

• Det er et stort arrangement, som kræver at alle klubbens udvalg tager en ekstra tørn. Vi er nødt til 
at sikre, at også de, der tegner klubben om 2-3 år, er forpligtede til at gennemføre arrangementet. 
Det kan vi opnå ved at vedtage det på GF. 

• Der skal søges hos den schweiziske klub i god tid. Rent praktisk skal det gerne være afgjort, så det 
kan annonceres til næste WUBMD-arrangement, som bliver holdt i Helsinki i august 2025. 

 
 
 

20



Søby Ærø 31/10-2024 
 
 
 
Til Dansk Berner Sennen Klubs Bestyrelse 
 
Indstilling fra Avls- og Sundhedsudvalget til Bestyrelsen ang. Forskningskontoen. 
 
Vi har i ASU længe diskuteret Forskningskontoens anvendelse, og vil gerne indstille følgende: 
Kontoen hed før i tiden Kræftkontoen og grundlagdes efter beslutning på generalforsamlingen 2003 efter 
forslag fra Magdalena Lindegren med det formål at sponsere undersøgelse af vævsprøver fra bernere, som 
døde af kræft, for at fastslå den nøjagtige diagnose. 
På det tidspunkt var HS (Histiocytært Sarkom – tidligere kaldet MH Malign Histiocytose) en ny sygdom i 
bernerejernes bevidsthed, og man ønskede at få dokumenteret problemets omfang. 
Kontoen modtager bidrag i form af andel i overskuddet fra udstillinger og skuer og fra diverse lotterier og 
indsamlinger ved klubarrangementer. Der har tidligere også været opdrættere, som har givet et beløb for 
hver født hvalp. 
I de 21 år der er gået siden da, er HS blevet undersøgt meget grundigt af et forskerhold ved universitetet i 
Rennes i Frankrig med Dr. Catherine André og Dr. Benoit Hédan i spidsen. Tusinder af hunde har medvirket 
til denne forskning – også danske. Det er nu fastslået, at det er en arvelig kræftform, og der er udviklet en 
risiko-test og et prøve-parrings-værktøj (HSIMS) som opdrætterne kan anvende til at vurdere en påtænkt 
kombinations risiko for HS. Dermed håber vi på at vi på sigt kan nedbringe hyppigheden af HS uden at gøre 
for stor skade på racens genpool. 
Der er desuden en diagnostisk test på vej, som vil overflødiggøre biopsier og obduktioner, da HS vil kunne 
påvises ved en blodprøve. 
Vi har hidtil fået undersøgt biopsier på universitetet i Gieβen i Tyskland, men denne praksis er nu ophørt. Vi 
har undersøgt muligheden for at få udført analyserne hos KU SUND, og det vil komme til at koste mere end 
det dobbelte af hvad vi betalte i Gieβen. 
Da der desuden nærmest ikke har været nogen efterspørgsel de sidste mange år. Synes vi, vi skal nedlægge 
tilbuddet om betaling af biopsi og i stedet definere nye anvendelser for pengene på kontoen. 
 
Så derfor foreslår vi: 
Forskningskontoen refunderer ikke længere  udgifter til biopsier fordi 

• Der næsten ikke er nogen ansøgere 
• Det vil blive mindst dobbelt så dyrt i fremtiden at få undersøgt biopsierne 
• Det ikke længere har den store forskningsmæssige betydning, da sygdommen efterhånden er 

velbeskrevet og der er andre diagnoseværktøjer på vej (blodprøve). 
• Pengene vil være bedre givet ud til at støtte nogle racespecifikke projekter på KU SUND f.eks. 

specialearbejder og Ph.d. projekter. Forslag til sådanne projekter kunne være  
• Fertilitet 
• Mavedrejning 
• OCD 
• Korsbånd 
• flere forslag modtages gerne 

 
Birgitte Damsgaard - ASU 
 
 
 

Indkomne forslag
Fra Avls- og sundhedsudvalget ”Forskningskontoen”
Punkt 8, bilag G3

21



Indkomne forslag
Punkt 8, bilag G4

22

Jeg ønsker at stille forslag om, at udenlandskejede tæver og hanner ikke 
florerer på  avlshitlisterne, da der ikke findes udenlandskejede hunde på 
hitlisterne generelt. 

Vi hylder nogle hunde, som intet har med vores klub at gøre. Jeg er ikke 
bekendt med nogen specialklub, der har den regel med, at udenlandske-
ejede hunde er på deres avlshitlister. 

De får heller ikke nogen præmie. Vi kan jo komme ud for, at vi står et år 
med tomme placeringsskamler både for nr 1.2 & 3, hvilket jeg vil synes er 
en skam. 

Mvh Bjarke Josiassen 
Gersdorfflundvej 3 
8300 Odder 



Indkomne forslag Side 1/3
Forslag til ændringer af hitlistereglerne for udstillingshunde
Punkt 8, bilag G5

Forslag til ændringer 
Ændringer til hitlistereglerne for udstillingshunde:  
 
Forslag 1: Ændring af regel nr. 1 

- Nuværende: For at komme på listerne kræves det at ejeren af den pågældende hund, er 
medlem af DBSK. Derudover skal hunden for at komme på listerne være dansk ejet. 
 

- Ny: For at komme på listerne kræves det, at ejeren af den pågældende hund, er medlem af 
Dansk Berner Sennen Klub (DBSK) eller at ejeren har samme bopælsadresse, som et medlem af 
DBSK med familiemedlemskab. Derudover skal hunden for at komme på listerne være dansk 
ejet. 

 
- Begrundelse: Reglerne er blevet tolket forskelligt, og en præcision af reglerne vil hjælpe den 

person, som ajourfører hitlisterne. I nogle husstande står den ene part som ejer af hunden, mens 
den anden part, på samme bopælsadresse, står som medlem af DBSK. Jeg mener, det er 
rimeligt, at hunden kan komme på hitlisten, da den også må bo hos den part, som er medlem af 
DBSK, men det vil kræve et familiemedlemskab, for at ejeren kan ”bevise” sit medlemskab. 

 
Forslag stillet af Julie Hegelund, Hvidtjørnevej 13, 8870 Langå. Medlem af udstillingsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 
 

Forslag 2: Ændring af regel nr. 2 
- Nuværende: Efter årets sidste udstilling og inden offentliggørelse af årets hunde tjekkes, at alle 

der står på listerne er medlem af DBSK. Hvis ikke der er betalt kontingent eller den pågældende 
har meldt sig ud slettes hundene og tæller ikke med i konkurrencerne om årets hunde, årets 
veteraner eller årets opdrætter. 
 

- Ny: Efter hver udstilling tjekkes, at hundenes ejere på hitlisten er medlem af DBSK. Det er kun 
muligt at optjene point på de udstillinger, hvor hundens ejer er medlem på tidspunktet for den 
pågældende udstilling. Hvis ejeren melder sig ud midt på året, bibeholdes de point, som hunden 
opnåede, mens ejer var medlem af DBSK, og hunden er stadig med i konkurrencerne om Årets 
Hunde, Årets Veteraner eller Årets Opdrætter.  

 
- Begrundelse: Som reglen er lige nu, så behøves der kun at tjekkes medlemskab efter årets 

sidste udstilling. Derfor må man antage at alle ejere er medlem af DBSK i løbet af året, hvorved 
point for ikke-medlemmer også medregnes, og hunden vil kun blive slettet fra listen, hvis ejeren 
stadig ikke er medlem efter sidste udstilling. Derved kan man undlade medlemskab de første ni 
måneder af året, og tegne medlemskab for de sidste tre måneder, og hunden ligge nummer 1. 
Jeg mener, at det kun er rimeligt, at man kan optjene point på de udstillinger hvor man er medlem 
af DBSK.  

 
Forslag stillet af Julie Hegelund, Hvidtjørnevej 13, 8870 Langå. Medlem af udstillingsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 
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Indkomne forslag Side 2/3
Forslag til ændringer af hitlistereglerne for udstilingshunde
Punkt 8, bilag G6

Forslag 3: Ændringer til Årets veteranhan/-tæve 
- Nuværende: Årets veteran han / tæve 1, 2 og 3 er de tre hunde over 8 år og med over 25 point, 

der står øverst på henholdsvis hitlisten for hanner og tæver. 
 

- Ny: Årets veteran han / tæve 1, 2 og 3 er de tre hunde over 8 år og med over 25 point, der står 
øverst på henholdsvis hitlisten for veteranhanner og veterantæver. 

 
- Begrundelse: De sidste mange år er årets veteranhan og -tæve bestemt ud fra 

Veteranhitlisterne. Som reglen er nu, kan det tolkes, som at vinderne i denne kategori, findes 
på Årets han og Årets tæve hitliste. Og en hund som er blevet veteran i løbet af året, kan lægge 
over de andre veteraner, men have optjent sine point i en anden klasse end veteranklassen. 
Derfor skal det kun være point optjent i veteranklassen, som kan give titlen Årets veteran han / 
tæve 1, 2 og 3. 

 
Hvis forslaget bliver godkendt, skal formuleringen længere nede på siden ændres til:  
”De tre bedst placerede veteranhunde på hitlisten over veteranhanner og veterantæver opnår 
titlen årets veteran han og tæve 1 -2- 3, efter samme kriterier som Årets han og tæve.” 

 
Forslag stillet af Julie Hegelund, Hvidtjørnevej 13, 8870 Langå. Medlem af udstillingsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 

 
Forslag 4: Tilføjelse til reglen omkring Årets avlshunde 

- Nuværende: Placeringen afgøres ved den samlede point sum af disse hundes afkom, dog 
minimum 100 point, placeret på Hitlisten, dog tæller kun de 5 bedst placerede hunde til denne 
konkurrence. Her kan hunden være udenlandsk ejet. 

 
- Tilføjelse: Ved pointlighed mellem to avlshunde vil den hund, som har opnået sine point med 

færrest afkom blive prioriteret over den anden avlshund. Hvis pointene er opnået med samme 
antal afkom, vil den avlshund med det højest scorende afkom prioriteres.  

 
- Begrundelse: Indtil videre har det ikke set ud til at to avlshunde har haft lige mange point, men 

der er mulighed for det, og derfor er det nødvendigt med regler for hvad man gør ved pointlighed, 
så der bliver gjort det samme hver gang fremadrettet. Jeg tænker, det er mest fair, at den hund, 
som kan opnå det med færrest afkom, skal stå foran den hund med flere afkom for at opnå 
samme antal point. Situationen kan også være, at de har lige mange point med lige mange 
afkom. Her tænker jeg det skal belønnes, at have et afkom med et højt antal point, så det afkom 
med højest antal point prioriteres.  
Forslaget kan evt. opdeles i to forslag, hvis nogle er enige i den første del, men ikke den anden 
eller omvendt. 

 
Forslag stillet af Julie Hegelund, Hvidtjørnevej 13, 8870 Langå. Medlem af udstillingsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 
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Indkomne forslag Side 3/3
Forslag til ændringer af hitlistereglerne for udstillingshunde
Punkt 8, bilag G7

Forslag 5: Tilføjelse til reglen omkring Årets Opdrætter 
- Nuværende: Tildeles de opdrættere hvis udstillede opdræt placeret på Hitlisten, som 

sammenlagt har opnået flest point, minimum 100 point, dog tæller maksimum de 5 bedst 
placerede hunde fra den enkelte opdrætter til denne konkurrence. 

 
- Tilføjelse: Ved pointlighed mellem to opdrættere vil den opdrætter, som har opnået sine point 

med færrest udstillede, opdrættede hunde blive prioriteret over den anden opdrætter. Hvis 
pointene er opnået med samme antal udstillede hunde, vil den opdrætter med den højst 
scorende hund af sit opdræt prioriteres.  
 

- Begrundelse: Indtil videre har det ikke set ud til at to opdrættere har haft lige mange point, men 
det var tilfældet i 2024, og derfor er det nødvendigt med regler for hvad man gør ved pointlighed, 
så der bliver gjort det samme hver gang fremadrettet. Jeg tænker, det er mest fair, at den 
opdrætter, som kan opnå resultatet med færrest opdrættede hunde, skal stå foran den 
opdrætter med flere opdrættede hunde for at opnå samme antal point. Situationen kan også 
være, at de har lige mange point med lige mange opdrættede hunde. Her tænker jeg det skal 
belønnes at have et opdræt med et højt antal point, så det opdræt med højest antal point 
prioriteres.  
Forslaget kan evt. opdeles i to forslag, hvis nogle er enige i den første del, men ikke den anden 
eller omvendt. 

 
Forslag stillet af Julie Hegelund, Hvidtjørnevej 13, 8870 Langå. Medlem af udstillingsudvalget og 
ajourføre hitlisterne.  
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Indkomne forslag Side 1/2
Forslag til ændringer af hitlistereglerne for LP hunde
Punkt 8, bilag G8

Forslag til ændringer 
Ændringer til hitlistereglerne for LPhunde:  
 
Forslag 1: Ændring af regel 

Nuværende: Kun hunde med DKK stamtavle og medlemmer af DBSK kan figurere på listen. 
 
Ny: 
Kun hunde med DKK stamtavle kan figurere på listen. 
For at komme på listerne kræves det, at ejeren af den pågældende hund, er medlem af Dansk 
Berner Sennen Klub (DBSK) eller at ejeren har samme bopælsadresse, som et medlem af DBSK 
med familiemedlemskab. Derudover skal hunden for at komme på listerne være dansk ejet. 

 
Begrundelse: Reglerne kan nuværende tolkes forskelligt, og en præcision af reglerne vil hjælpe 
den person, som ajourfører hitlisterne. Det er heller ikke hundeføreren af hunden til prøven der 
skal være medlem, idet det ikke fremgår af hverken hundens kritik, resultatoversigten på 
Hundeweb eller resultatbogen hvem der var hundefører på en pågældende prøve, så dette kan 
ikke kontrolleres ift. medlemskab af DBSK. 

 
Forslag stillet af Joanna Gram, Kestrupvej 15, 6560 Sommersted. Medlem af aktivitetsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 
 
 

Forslag 2: Tilføjelse af regel 
Ny: Når et nyt resultat indsendes til hitlisten tjekkes det, at hundenes ejere er medlem af DBSK. 
Det er kun muligt at få et bestået resultat på hitlisten, hvor hundens ejer er medlem på 
tidspunktet for den pågældende prøve. 
Hitlisteåret går fra 1/12 til og med 30/11. 

 
Begrundelse: Reglen er ikke præciseret hidtil. Som reglen er praktiseret lige nu, så behøves der 
kun at tjekkes medlemskab efter årets sidste prøve. Derfor har hitlisten faktisk kunnet indeholde 
resultater fra ikke-medlemmer af DBSK hele året, og hunden vil kun blive slettet fra listen, hvis 
ejeren ikke er medlem efter hitlisteårets sidste prøve. Derved kan man undlade medlemskab og 
først tegne medlemskab hvis man ønsker hunden nævnt til Hitlistefejringen. Hitlisten har i givet 
fald ikke været valid hele året. 

                Hitlisten bør kun indeholde resultater fra medlemmer af DBSK.  
 

Forslag stillet af Joanna Gram, Kestrupvej 15, 6560 Sommersted. Medlem af aktivitetsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 
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Indkomne forslag Side 2/2
Forslag til ændringer af hitlistereglerne for LP hunde
Punkt 8, bilag G9

Forslag 3: Ændring af regel for indsendingsmåde. 
Nuværende: For at deltage på klubbens hitliste skal du opnå minimum en 3. præmie til en 
officiel LP-prøve og indsende kopi af din resultatbog til Aktivitetsudvalget på E-
mail akt@dbsk.dk. Husk at oplyse om din hunds navn og hvem som har været fører for hunden. 
Når vi modtager kopi af bedømmelsen, vil resultatet blive opdateret på LP-hitlisten. 
Ved prøver arrangeret af Aktivitetsudvalget vil alle resultater automatisk blive overført til 
hitlisten da vi har alle kritikker ved hånden og i disse tilfælde behøver du ikke sende ind. 
Der tæller kun et resultat per hund i hver klasse. Så hvis du senere opnår et bedre resultat i 
samme klasse, så husk at sende kopi at dette også. Det bedste resultat tæller. 
Har du opnået titlen “Årets LP-hund” kan I ikke, de følgende år, komme på hitlisten i den klasse 
titlen er opnået. 
Man kan godt figurere på hitlisten med samme hund i flere klasser. 
Ved pointlighed har vi brug for en kopi af kritikken, da vi følger DKK´s regler ved pointlighed: 
Sidste frist for indsending er 01.12 hvert år 
 

Ny: For at komme på LP-hitliste skal der opnås minimum en 3. præmie til en officiel LP-prøve og  
        resultatet være indregistrere via DBSKs hjemmeside, senest 1. December. 

Link til resultat registrering 
Ved prøver arrangeret af Aktivitetsudvalget vil alle resultater automatisk blive overført til 
hitlisten, da DBSK er arrangør på prøven. 
Der tæller kun et resultat pr. hund i hver klasse. Så hvis du senere opnår et bedre resultat i 
samme klasse, så husk at sende registrering ind på dette også. Det bedste resultat tæller. 
Man kan godt figurere på hitlisten med samme hund i flere klasser. 
Ved pointlighed sammenlignes kritikkerne på 3 udvalgte øvelser, se DKK´s reglement vedr. 
pointlighed. 
Link til LP Reglement: 
https://www.dkk.dk/uploads/documents/Aktiviteter/Lydighed/LP-reglement-2025.pdf 
Har du opnået titlen “Årets LP-hund” kan I ikke, de følgende år, komme på hitlisten i den klasse 
titlen er opnået. 
 

- Begrundelse: Indsendingsmåden nuværende går via Hundeføreren, til AKT, der opretter resultat 
og præmieringer samt hund og hundeføreres navn i exelark for hver LP-klasse. Dette sendes til 
Webmaster, med beskrivelse i mailen om hvilke(n) klasse(r) der er sket ændringer i, så tjekker 
Webmaster for medlemskab for nye ekvipager på listen og fører alle data ind på hjemmesiden 
og Webmaster sender mail retur til AKT med hvornår ajourføringen er effektueret. Hvis der sker 
indtastningsfejl undervejs, i omvejen over AKT, så retter hundeføreren henvendelse til AKT, der 
så tilretter Exelarket eller gør Webmaster OBS på stave,-tastefejlen, som så rettes og returmail 
sendes til AKT med info om effektueringen. 
Denne procedurer tager uhensigtsmæssig megen tid og der er risiko for fejlregistrering. 
Fejl mindskes markant ved at hundeføreren selv indtaster relevante oplysninger i et Online 
skema og sender data direkte til Webmaster via hjemmesiden a´la Kørselsregistrering eller 
tilmelding til VognkørselsTouren. 

 
Forslag stillet af Joanna Gram, Kestrupvej 15, 6560 Sommersted. Medlem af aktivitetsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 27



Indkomne forslag Side 1/2
Forslag til ændringer af hitlistereglerne for Rally hunde
Punkt 8, bilag G10

Forslag til ændringer 
Ændringer til hitlistereglerne for Rallyhunde:  
 
Forslag 1: Ændring af regel 

Nuværende: Kun hunde med DKK stamtavle og medlemmer af DBSK kan figurere på listen. 
 
Ny: 
Kun hunde med DKK stamtavle kan figurere på listen. 
For at komme på listerne kræves det, at ejeren af den pågældende hund, er medlem af Dansk 
Berner Sennen Klub (DBSK) eller at ejeren har samme bopælsadresse, som et medlem af DBSK 
med familiemedlemskab. Derudover skal hunden for at komme på listerne være dansk ejet. 

 
Begrundelse: Reglerne kan nuværende tolkes forskelligt, og en præcision af reglerne vil hjælpe 
den person, som ajourfører hitlisterne. Det er heller ikke hundeføreren af hunden til prøven der 
skal være medlem, idet det ikke fremgår af hverken hundens kritik, resultatoversigten på 
Hundeweb eller resultatbogen hvem der var hundefører på en pågældende prøve, så dette kan 
ikke kontrolleres ift. medlemskab af DBSK. 

 
Forslag stillet af Joanna Gram, Kestrupvej 15, 6560 Sommersted. Medlem af aktivitetsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 
 
 

Forslag 2: Tilføjelse af regel 
Ny: Når et nyt resultat indsendes til hitlisten tjekkes det, at hundenes ejere er medlem af 
DBSK. Det er kun muligt at få et bestået resultat på hitlisten, hvor hundens ejer er medlem på 
tidspunktet for den pågældende prøve. 
Hitlisteåret går fra 1/12 til og med 30/11. 

 
Begrundelse: Reglen er ikke præciseret hidtil. Som reglen er praktiseret lige nu, så behøves 
der kun at tjekkes medlemskab efter årets sidste prøve. Derfor har hitlisten faktisk kunnet 
indeholde resultater fra ikke-medlemmer af DBSK hele året, og hunden vil kun blive slettet fra 
listen, hvis ejeren ikke er medlem efter hitlisteårets sidste prøve. Derved kan man undlade 
medlemskab og først tegne medlemskab hvis man ønsker hunden nævnt til Hitlistefejringen. 
Hitlisten har i givet fald ikke været valid hele året. 

                Hitlisten bør kun indeholde resultater fra medlemmer af DBSK.  
 

Forslag stillet af Joanna Gram, Kestrupvej 15, 6560 Sommersted. Medlem af aktivitetsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 
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Indkomne forslag Side 2/2
Forslag til ændringer af hitlistereglerne for Rally hunde
Punkt 8, bilag G11

Forslag 3: Ændring af regel for indsendingsmåde. 
Nuværende: For at deltage på klubbens rally hitliste skal du som minimum bestå en klasse til      
en officiel Rally prøve. Herefter scanner du en kopi af din hunds rally bog hvor point tal vises og    
underskrift fra dommeren. Denne sendes til Aktivitetsudvalget på E-mail akt@dbsk.dk .Husk  
også at skrive din hunds stambogsnavn samt hvem som har været fører af hunden. Når vi   
modtager en kopi af bogen, vil resultatet blive opdateret på Rally-hitlisten. 
Ved prøver arrangeret af Aktivitetsudvalget vil alle resultater automatisk blive overført til   
hitlisten da vi har alle kritikker ved hånden og i disse tilfælde behøver du ikke sende ind. 
Der tæller kun et resultat per hund i hver klasse. Så hvis du senere opnår et bedre resultat i  
samme klasse, så husk at sende kopi at dette også. Det bedste resultat tæller. 
Man kan godt figurere på hitlisten med samme hund i flere klasser. 
Skulle der være point lighed kigges der på datoen for opnåelse af point. Den hund som først har  
bestået (dato) med det givne antal point bliver placeret øverst. 
Hvis nogen prøver ligger i december vil disse tælle med på næste år liste, da vi ellers ikke kan nå  
at indkøbe hitlistepræmier. Point opnået i november måned skal indsendes med det samme og 
senest 1. december dette gælder både LP og Rally. 

 

Ny: For at komme på Rally-hitliste skal du som minimum bestå en klasse til en officiel Rally  
prøve med minimum 70 point og resultatet være indregistrere via DBSKs hjemmeside, senest 1.  
December. 
Link til resultat registrering 
Ved prøver arrangeret af Aktivitetsudvalget vil alle resultater automatisk blive overført til hitlisten,  
da DBSK er arrangør på prøven. 
Der tæller kun et resultat pr. hund i hver klasse. Så hvis du senere opnår et bedre resultat i    
samme klasse, så husk at sende registrering ind på dette også. Det bedste resultat tæller. 
Man kan godt figurere på hitlisten med samme hund i flere klasser. 
Ved pointlighed kigges der på datoen for opnåelse af point. Den hund som først har bestået (dato)  
med det givne antal point bliver placeret øverst. 
Link til Rally Reglement: 
https://www.dkk.dk/uploads/documents/Om-DKK/Regler-instrukser/REGLEMENT-FOR-RALLY-
2025.pdf 

 
Begrundelse: Indsendingsmåden nuværende går via Hundeføreren, til AKT, der opretter resultat 
samt hund og hundeføreres navn i exelark for hver Rally-klasse. Dette sendes til Webmaster, med 
beskrivelse i mailen om hvilke(n) klasse(r) der er sket ændringer i, så tjekker Webmaster for 
medlemskab for nye ekvipager på listen og fører alle data ind på hjemmesiden og Webmaster 
sender mail retur til AKT med hvornår ajourføringen er effektueret. Hvis der sker indtastningsfejl 
undervejs, i omvejen over AKT, så retter hundeføreren henvendelse til AKT, der så tilretter 
Exelarket eller gør Webmaster OBS på stave,-tastefejlen, som så rettes og returmail sendes til AKT 
med info om effektueringen. 
Denne procedurer tager uhensigtsmæssig megen tid og der er risiko for fejlregistrering. 
Fejl mindskes markant ved at hundeføreren selv indtaster relevante oplysninger i et Online skema 
og sender data direkte til Webmaster via hjemmesiden a´la Kørselsregistrering eller tilmelding til 
VognkørselsTouren. 
 

Forslag stillet af Joanna Gram, Kestrupvej 15, 6560 Sommersted. Medlem af aktivitetsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 
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Indkomne forslag Side 1/2
Forslag til ændringer af præmiering af Hitlistehunde LP, Rally og HLT
Punkt 8, bilag G12

Forslag til ændringer 
Ændringer til Præmier til Årets LP og Rally hunde. 
 
Forslag 1: Ændring af regel 
 

Nuværende: Der tildeles præmier eller rosetter til alle hunde repræsenteret på listen. Dog kan 
man ikke modtage mere end en hitlistegave per år uanset om man er repræsenteret i flere klasser. 
Nr 1-2-og 3 indenfor hver klasse vil typisk blive belønnet med lidt ekstra enten via større gave eller 
rosette. 

 
Ny: Der tildeles gave til alle hunde repræsenteret på LP-Hitlisten og Rally-Hitlisten. Dog kan man 
ikke modtage mere end 1 hitlistegave pr. disciplin - LP er 1 disciplin og Rally er en anden disciplin - 
uanset om man er repræsenteret i flere klasser pr. disciplin samme år. 
Nr 1-2-og 3 indenfor hver klasse vil typisk blive belønnet med lidt ekstra enten via større gave eller 
rosette. 

 
Begrundelse: Det bør hædres at hunde mestrer flere forskellige discipliner, hvorfor de bør have 
en hitlistegave pr. disciplin de har opnået resultater nok til at komme på Hitlisten i. 
Dette er i øvrigt sådan hitlistefejringen er blevet effektueret igennem mange år. 
 

Forslag stillet af Joanna Gram, Kestrupvej 15, 6560 Sommersted. Medlem af aktivitetsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 

 
 
Forslag til tilføjelse af HLT-Hitliste 
Tilføjelse af Hitliste for HLT. 
 
Forslag 2: Tilføjelse af regel 
 

Nuværende: Der foreligger nuværende ikke en Hitliste for de der opnår beståede prøver indenfor 
HverdagsLydighedsTræning (Herefter HLT). 

 
Ny: Der oprettes en HLT-Hitliste for de resultater der bliver bestået på officielle HLT stævner. 

Alle HLT klasserne har 100 point som max. opnålige points. Derfor vil HLT Hitlisten føres som Rally 
Hitlisten, ved at den der først består sin klasse med højest point, fører på Hitlisten. Derfor 
beregnes der heller ingen Årets HLT-Hund.  

Der tildeles gave til alle hunde repræsenteret på LP-Hitlisten, Rally-Hitlisten og HLT-Hitlisten. Dog 
kan man ikke modtage mere end 1 hitlistegave pr. disciplin - LP er 1 disciplin, Rally er en anden 
disciplin, HLT en 3. og Udstillings Hitlisten en helt 4. - uanset om man er repræsenteret i flere 
klasser pr. disciplin samme år. 
Nr. 1-2-og 3 indenfor hver klasse vil typisk blive belønnet med lidt ekstra enten via større gave eller 
rosette. 
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Indkomne forslag Side 1/2
Forslag til ændringer af præmiering af Hitlistehunde LP, Rally og HLT
Punkt 8, bilag G13

Begrundelse: Hverdagslydighedstræning tilbyder aktiviteter for hunde i alle aldre (over 6 
måneder), fra unghunde til "pensionister" og på forskellige niveauer, så stort set ethvert behov er 
dækket. 
Hverdagslydighedstræning er opdelt i 4 niveauer - bronze, sølv, guld og elite. 
Programmet er ikke konkurrencebetonet, der udbydes dog prøver særskilt. 
I træningen såvel som ved prøverne, lægges der meget stor vægt på førerens evne til at motivere 
sin hund og hundens arbejdsglæde. Der lægges ligeledes stor vægt på førerens evne til at forudse 
situationer og håndtere hunden hensigtsmæssigt - med forståelse for sit ansvar over for hunden, 
naboer og samfundet generelt. 
HLT observeres til at vinde frem som træningstilbud og konkurrenceform hos DBSKs medlemmer,  
Derfor synes det også berettiget at denne disciplin bliver repræsenteret på DBSKs Hitlister. 
 

Forslag stillet af Joanna Gram, Kestrupvej 15, 6560 Sommersted. Medlem af aktivitetsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 

 
 
Forslag til tilføjelse af Præmiering af Lydigheds Championater 
Tilføjelse af præmiering af hunde der har opnået et Championat indenfor en Lydigheds Disciplin. 
 
Forslag 3: Tilføjelse af regel 
 

Nuværende: Der foreligger nuværende ikke en regel der tilgodeser at præmierer hunde der har 
opnået et Championat indenfor en officiel DKK lydigheds disciplin. 

Ny: Hvis en hund har opnået et Championat indenfor en officiel DKK lydighedsrelateret disciplin, 
kan der indregistreres dokumentation på Championatet til DBSKs hjemmeside. På Klubbens 
Hitlistefejringsdag, vil hunden blive råbt op til podiet og få overrakt en Præmie i form af en gave 
eller en rosette, hvorpå hundens navn, titel og årstal Championatet er erhvervet. 

Begrundelse: Der er de seneste år, af DKK, oprettet mange nye discipliner indenfor 
lydighedstræning. Ikke alle af disciplinerne har DBSK valgt at fører en Hitliste over, endsige 
præmierer Championat-bedrifter indenfor hver disciplin. Dette prioriteret ud fra, at der kan være 
meget få der udøver hver disciplin. Men uanset hvilken disciplin et DBSK-medlem konkurrer i, så 
ville det være respektfuldt at hædre det hvis man har opnået et Championat indenfor en officielle 
DKK lydigheds aktivitet, hvor Championat-titlen kan tilføjes hundens stamtavle. 

 
Forslag stillet af Joanna Gram, Kestrupvej 15, 6560 Sommersted. Medlem af aktivitetsudvalget og 
ajourføre hitlisterne. 
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Der skal vælges 3 bestyrelsesmedlemmer for en toårig periode
og 2 suppleanter til en etårig periode.

På valg er

 Lars Bibby     Modtager ikke genvalg
 Mette Stephanie Jensen  Modtager ikke genvalg

Opstiller til bestyrelsen
 
 Erling Kolding-Jacobsen
 Hanne Bank Pedersen
 Hanne Tiegel
 Julie Hegelund
 Karin Nielsen
 Lena Rossen Østergaard 
 Louise Hoff Kloster Lauridsen

 

Valg til bestyrelsen
Punkt 9, bilag H
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Opstilling til bestyrelsen
Bilag I1

Erling Kolding-Jacobsen

Opstilling til valg til Bestyrelse i Dansk Berner Sennen Klub

Til generalforsamlingen den 29. marts 2025, opstiller jeg som kandidat til valget som medlem af Bestyrelsen i 
Dansk Berner Sennen Klub. 

Jeg blev valgt ind i Bestyrelsen i Dansk Berner Sennen Klub på Generalforsamlingen i år 2021, og har siden valget 
deltaget i bestyrelsesarbejdet, samtidig med, at jeg har haft posten som kasserer i klub-ben. De som kender proble-
matikkerne, der opstod efter generalforsamlingen den 13. april 2024, vil også vide, at jeg efterfølgende valgte at 
trække mig fra bestyrelsen den 9. oktober 2024.

Jeg vil meget gerne fortsat arbejde for, at bestyrelse, udvalg og medlemmer, kan komme lidt tættere på 
hinanden i en fornuftig dialog, - og på opfordring opstiller jeg igen til valg til bestyrelsen.

Der er fortsat et stort behov for en styring af klubbens økonomi, også set i lyset af, at vores medlemstal de senere år 
er gået stærkt ned. Regnskabet for både 2023 og 2024, viser med al tydelighed, at kontin-gent indtægter er faldet 
drastisk siden 2022.

Privat har jeg taget et kursus som Revisor-assistent - og igennem 22 år har jeg været formand for en Grundejer-
forening, - og har derfor arbejdet meget med administrativt foreningsarbejde.

Jeg har i årene 2000 til 2006, været i Udstillingsudvalget i Dansk Berner Sennen Klub, og i samme periode var 
jeg en tid i Avls- og Sundhedsudvalget, og igen i årene 2017 – 2018, var jeg medlem af Avls- og Sundhedsudvalget, 
hvor vi havde et rigtig godt samarbejde, og hvor vi arrangerede og gen-nemførte flere gode arrangementer for 
vores medlemmer.

Gennem årene her i Dansk Berner Sennen Klub, - har jeg deltaget i mange seminarer og kurser om sundhed og avl, 
- i såvel udland som herhjemme, - og jeg deltager fortsat med stor interesse i kurser og seminarer, der relaterer til 
Berner Sennen racen.

Jeg vil gerne fortsat være med til at arbejde i Bestyrelsen i Berner Sennen Klubben, og herunder fortsat arbejde for 
bernernes udvikling, sundhed og levealder, og få mere viden om reproduktion. Alle er ting, som har stor betydning 
for Bernerne, men som også har stor betydning for os som bernerejere.

Privat bor jeg sammen med Else-Marie, som er regnskabsuddannet og selvstændig bogholder. Vi og vores bernere 
bor på en ejendom med 15 ha., som er omgivet af 450 ha. skov, så vi har masser af tum-leplads.

Vi fik vores første Berner Sennen i 1972, og har haft bernere siden, og i år 2000, fik vi Kennelmærke og begyndte at 
interessere os for avl, opdræt og udstilling, og vi har nu i snart 25 år været opdrættere under navnet Kennel Berner-
højen – og meget af min tid er i dag viet til vores bernere, - og gennem årene med vores bernere i vores kennel, har 
jeg erhvervet mig en stor viden og erfaring om Berner Sennen racen.

Jeg mener derfor, at jeg fortsat er ”godt klædt på” til en plads i Berner Sennen Klubbens bestyrelse.

Hovborg den 08/2-2025

Med venlig hilsen
Erling Kolding-Jacobsen

Baldersbækvej 30
6682 Hovborg 33



Opstilling til bestyrelsen
Bilag I2

Hanne Bank Pedersen

Jeg vil gerne stille op til bestyrelsen i Dansk Berner Sennen Klub.

Jeg har tidligere siddet i aktivitetsudvalget gennem 10 år, og i bestyrelsen i 2 år, 
bl.a. som sekretær.

Jeg har haft berner i over 15 år, og kører på nr 2 hund.

Jeg har været med til at opstarte træningspladsen i Vejle, som er i gang på 12. år.

Jeg bruger en stor del af min hunde-tid på træning – både Lydighed og Rally Lydighed, 
på konkurrencer - primært i rally og så er jeg flittig deltager til K9Biathlon forhindringsløb 
3 gange om året.

Jeg vil gerne arbejde for bredden i klubben, og forhåbentlig få flere til at deltage i 
aktiviteter som gåture og træning - aktiviteter der ikke har et konkurrenceelement i sig.

Til daglig arbejder jeg som Bioanalytiker på Hospitalet i Horsens og er i dag fungerende 
Tillidsrepræsentant for mine kollegaer.

Mvh Hanne Bank Pedersen

34



Opstilling til bestyrelsen
Bilag I3

Hanne Tiegel

35

jeg vil gerne opstilles til valg af bestyrelsesmedlem.
Jeg hedder Hanne Tiegel og bor på Odensevej 24 i Nr. Broby. tlf. 24 49 42 35, 
e-mail: hannetiegel@hotmail.com

Siden 2008 har Berner Sennen været en fast del af vores familie og jeg elsker 
racen. Da jeg kun arbejder i de ulige uger, har jeg både tid og kræfter jeg kan 
lægge i klubben. Jeg ser mig selv som en person med gode ideer, modtagelig 
for kritik og uden fordomme. 

mvh Hanne Tiegel



Opstilling til bestyrelsen
Bilag I4

Julie Hegelund

36

Jeg ønsker at opstille til bestyrelsen, så hermed fremsendes mit kandidatur til bestyrelsen.

Mit navn er Julie Hegelund, og jeg ønsker at stille op til bestyrelsen for at bidrage til at skabe 
en klub for vores elskede race, hvor vi kan hygge omkring vores fælles interesse, om det så er 
til udstillinger, lydighedsprøver, gåture, eller andre arrangementer. 

Jeg har siddet i Udstillingsudvalget i klubben i snart to år, og har fået et større indblik i hvad 
det vil sige, at være med til at skabe sjove og hyggelige arrangementer omkring vores interes-
se i klubben. Nu er tiden kommet til, at jeg også gerne vil bidrage til, at vi kan skabe noget for 
de medlemmer, som ikke ønsker at udstille. 

Jeg er meget lyttende overfor forslag for hvordan vi får en attraktiv klub, hvor folk har lyst til at 
være med og deltage i de arrangementer, som vi vil skabe for jer medlemmer. Det vigtigste for 
mig, er at vi har en interessant, nymoderne klub, hvor man får værdi for sit medlemskab, og 
hygger sig med mennesker med samme interesse som en selv. 

Kort om mig:
Jeg hedder Julie, og er 27 år gammel, har en kandidat i Biomedicin, og arbejder til daglig som 
research associate hos IFF, hvor jeg blandt andet er med til at udvikle enzymer til dyrefoder. 
Så min passion for dyr, og særligt hunde, er en stor del af mit liv. 

Jeg er vokset op med bernere hjemme ved mine forældre, og har på nuværende tidspunkt 3 
bernere i fællesskab med min mor, hvor vi sammen er ude og udstille den ene. Jeg har trænet 
og udstillet hunde siden jeg var 11 år, og har blandt andet også deltaget i rally. Derudover har 
jeg været med til at opfostre 3 kuld hvalpe. Og min interesse for at forbedre racens sundhed, 
levealder og have nogle racetypiske hunde ligger mit hjerte nært. 

Jeg håber på jeres stemme, så vi sammen kan skabe en attraktiv klub med en masse sjove 
arrangementer sammen med vores bedste fire-benede venner. 

Afsender:
Julie Hegelund
Hvidtjørnevej 13, Laurbjerg
Julie.hegelund@hotmail.com
23 70 84 57

——— 

Med venlig hilsen 
Julie Hegelund
Hvidtjørnevej 13, Laurbjerg
8870 Langå 



Opstilling til bestyrelsen
Bilag I5

Karin Nielsen

På opfordring har jeg valgt at stille op til bestyrelsen, da jeg mener at have noget at bidrage med i en forening 
under forandring.

Jeg  hedder Karin Nielsen, er 48 år og bor sammen med min mand Erik på en lille landejendom i Fynshav.  
Udover de tobenede bor vi sammen med vores 6 Bernere og 1 kat. Sammen har vi siden 2007 haft fornøjelsen 
af et lille opdræt under navnet  Berner-Emmas.

Vi fik vores første berner 1998, og har siden været helt solgt til denne pragtfulde race.
Jeg arbejder som bogholder hos en fagforening. Dette giver mig friheden til at tage en hund med på arbejde 
og giver mig muligheden for at være mere sammen med vores hunde generelt, og deltage i udstillinger i både 
ind- og udland. Gennem bl.a. udstillinger og hvalpesalg til udlandet har jeg gennem tiden fundet mange 
berner-venner både i  Danmark og Europa,  som jeg sætter rigtig stor pris på.

Jeg interesserer mig meget for -  og gerne vil arbejde for - sundhed og højere levealder til vores dejlige race. 
Jeg går meget ind for åbenhed, synlighed og information til medlemmerne og frem for alt samarbejde med de 
øvrige interessenter af vores race i både ind-  og udland.

Jeg er på ingen måde ukendt med bestyrelsesarbejde. Jeg har i 27 år, været dels formand i mange år og siden 
kasserer for vores lokale fodboldklub. Derudover har jeg været formand for folkeoplysningsudvalget i vores 
kommune i en periode på 8 år og haft bestyrelsesposter gennem gennem mange år i både HK og Danske 
lægesekretærer samt andre mindre bestyrelesr. Sidst, men ikke mindst, har jeg arbejdet i Dansk Berner 
Sennen klubs bestyrelse og avls- og sundhedsudvalg fra 2010 - 2016

Som person er jeg resultatorienteret og en anelse utålmodig, jeg ønsker handling –  og jeg er ikke til 
”tomgangsnak”. Ærlighed og åbenhed sætter jeg meget højt og jeg vil arbejde for et godt og bredt samarbejde 
i klubben på tværs af bestyrelse og udvalg med bernerens racestandard for øje hele tiden.

De bedste hilsner
Karin Nielsen
Østkystvejen 17, Fynshav
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Opstilling til bestyrelsen
Bilag I6

Lena Rossen Østergaard

Indstilling til valg som bestyrelsesmedlem i Dansk Berner Sennen Klub 

Til bestyrelsen og medlemmerne af Dansk Berner Sennen Klub, 

Jeg ønsker hermed at opstille som kandidat til bestyrelsen i Dansk Berner Sennen Klub ved 
det kommende valg. 

Jeg har en stor passion for Berner Sennen-racen og et stærkt ønske om at bidrage aktivt til 
klubbens arbejde. Vi har i vores familie kun haft Berner Sennen i få år, men jeg har både før og 
efter anskaffelsen af vores første Berner dreng, brugt meget tid på at sætte mig ind i racen. For 
mig er det vigtigt, at Dansk Berner Sennen Klub er for alle, som har interesse vores skønne 
hunde og ejere.  

Med en baggrund som forsker og Ph.d.-studerende i folkesundhed har jeg et indgående 
kendskab til sundhed og trivsel – både flere niveauer. Jeg har tidligere siddet i bestyrelsen for 
en selvejende børnehave, hvor jeg har opnået værdifuld erfaring med bestyrelsesarbejde, 
samarbejde og strategisk udvikling. 

Hvis jeg bliver valgt, vil jeg arbejde for at styrke fællesskabet i klubben, fremme sunde og 
ansvarlige opdræts- og ejerskabsprincipper samt bidrage med min viden om sundhed og 
trivsel – både for hunde og ejere. Jeg ønsker at være en del af det stærke fællesskab, der 
kendetegner klubben, og at sikre, at vi fortsat udvikler os til gavn for både medlemmer og 
vores fantastiske race. 

Jeg har desværre ikke mulighed for at deltage i generalforsamlingen, da jeg er på 
forskningsophold, i Glasgow Skotland indtil d. 4. april. 

Jeg håber på jeres opbakning og ser frem til valget. 

Med venlig hilsen,     
Lena Rossen Østergaard 
Barsøvænget 36,  
6200 Aabenraa 
Tlf. 60 12 16 42 
Mail: Lena@seosalle.dk  
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Opstilling til bestyrelsen
Bilag I7

Louise Hoff Kloster Lauridsen

Jeg vil gerne stille op til bestyrelsen i Dansk Berner Sennen Klub.  

Jeg har tidligere i omkring 10 år, været en del af Aktivitetsudvalget i DBSK, samt siddet i 
bestyrelsen et par år. 

Nu er tiden der igen, til at give noget tilbage til klubben. Jeg vil gerne være med til at gøre 
klubben mere attraktiv for de medlemmer, som gerne vil have sjove oplevelser sammen med 
deres hund og udbygge et socialt netværk i berner verdenen. 

Jeg vil arrangere ting som fx pelspleje, massagekurser, gåture, hundefitness, intro til fx rally 
eller hoopers, samt stable nogle spændende foredrag eller webinarer på benene. Det skal 
være ting hvor mam kan mødes og hygge sig og tale om vores fælles passion – Berner Sennen. 

Jeg fik min første berner i 2010 og siden er der kommet flere til. I 2015 opdrættede jeg mit 
første kuld berner hvalpe, siden da er det blevet til yderligere 17 kuld – og jeg elsker det. 
Derudover er jeg aktiv på udstillinger rundt i DK og en smule i udlandet. Og de seneste 3 år har 
jeg deltaget i K9 Biathlon med et par af hundene.  

Men det jeg elsker allermest er hverdagen og samværet med mine hunde, som pt tæller 4 
dejlige tæver.  

 

Med venlig hilsen 

Louise Hoff Kloster Lauridsen 
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Der skal vælges 2 medlemmer til Avls-og sundhedsudvalget for en toårig periode.

På valg er

 Marianne Rasmussen   Modtager genvalg
 Rikke Fenger Poulsen Jeremiassen Modtager genvalg
 Lena Rossen Østergaard   

Der afholdes supplerende valg på klubbens ordinære generalforsamling til en 
suppleantpost for en etårig periode.

Valg til Avls- og sundhedsudvalg
Bilag J
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Opstilling til Avls- og sundhedsudvalg
Bilag K1

Marianne Rasmussen

Jeg er på valg i ASU og vil gerne stille op til genvalg.

Er i tvivl om jeg igen skal skrive et opslag om opstilling 
- ellers kommer det her

Vedr. genvalg til Avls-og Sundhedsudvalget .

Mit navn er Marianne Rasmussen og vi ( Johnny og jeg) har haft Berner Sennen 
siden 1984.

Jeg har været medlem af ASU et par år, og ønsker at fortsætte i dette udvalg.

Gennem alle årene med vores bernere har vi bl.a. haft et kuld hvalpe, og jeg 
mener at have et godt kendskab til sundheden omkring vores pragtfulde race.

Ligeledes har jeg et godt kendskab til racen gennem vores mangeårige træning på 
DBSK træningspladserne i Vejen og siden Nørbølling.

Jeg er også medlem af AKT.

Bernerhilsener
Marianne Rasmussen
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Opstilling til Avls- og sundhedsudvalg
Bilag K2

Lena Rossen Østergaard

5. februar 2025

Kære Mette
 
Jeg glemte at skrive at jeg også modtager valg til avls og sundhedsudvalget. Jeg tænker med min viden 
om forskning indenfor sundhed, at jeg kan komme med relevante bidrag.
 

Med Venlig Hilsen
 
Lena Rossen Østergaard
Ph.d. Studerende
Cand. Scient. San. Publ., Jordemoder
Center for Selvmordsforskning
E-mail: leo@cfsmail.dk
Arbejde Tlf.: 28 15 77 48

På bilag I6, side 39, kan du læse mere om Lena Rossen Østergaards. Lens’a opstilling gælder både 
bestyrelse og avls- og sundhedsudvalget
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Vejledning til valg af bestyrelse
Bilag L

Vejledning
vedr. valg til bestyrelse 
Regler for valg til bestyrelse jf. vedtægterne

 
§8 Valg til bestyrelse 
Stk. 3 Valget sker ved skriftlig, hemmelig urafstemning før den ordinære generalforsamling. 
Valget afgøres ved simpelt, relativt stemmeflertal. Ved stemmelighed foretages fornyet 
afstemning vedrørende de pågældende blandt de tilstedeværende stemmeberettigede på 
generalforsamlingen. I tilfælde af fornyet stemmelighed foretages lodtrækning. De til 
bestyrelsen foreslåede kandidater, der ikke opnår valg, indtræder efter stemmetal som 
henholdsvis 1. og 2. suppleant. 

Stk. 6 Stemmesedler udsendes til alle stemmeberettigede medlemmer, jf. §5 stk. 3, og § 6 
stk. 2 senest 21 dage før generalforsamlingen, eller som optryk i klubbladet. 

De kan afleveres ved generalforsamlingen eller sendes til klubbens sekretær. 

Ved fremsendelse skal stemmesedlen være sekretæren i hænde senest dagen før general-
forsamlingen. Stemmesedler skal være fremsendt eller afleveret i lukket kuvert med tydeligt 
navn og adresse for afsender. 
Sekretærens adresse er: Mette Jensen Hædersdalvej 28 2650 Hvidovre 

Ved familiemedlemskab anvendes de blå stemmesedler, da husstanden har mulighed for at 
afgive 2 stemme(sedler). 

Ved enkeltmedlemskab anvendes den grønne stemmeseddel. Der må max. stemmes på 4 
kandidater pr. stemmeseddel ved valg til bestyrelsen.
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Erling Kolding-Jacobsen

Hanne Bank Pedersen

Hanne Tiegel

Julie Hegelund

Karin Nielsen

Louise Hoff Kloster Lauridsen

Lena Rossen Østergaard

Erling Kolding-Jacobsen

Hanne Bank Pedersen

Hanne Tiegel

Julie Hegelund

Karin Nielsen

Louise Hoff Kloster Lauridsen

Lena Rossen Østergaard

Erling Kolding-Jacobsen

Hanne Bank Pedersen

Hanne Tiegel

Julie Hegelund

Karin Nielsen

Louise Hoff Kloster Lauridsen

Lena Rossen Østergaard

Stemmesedler til bestyrelsen
Der må max stemmes på 3 kandidater pr. stemmeseddel.
Husstandsmedlemmer anvender de blå stemmesedler, 
da der kan afleveres 2 stemmesedler pr. husstand. 
Enkeltmedlemmer anvender den grønne stemmeseddel.
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Vejledning til af valg af
avls- og sundhedsudvalget
Bilag M

Vejledning
vedr. valg til bestyrelse 
Regler for valg til bestyrelse jf. vedtægterne

 
§8 Valg til bestyrelse 
Stk. 3 Valget sker ved skriftlig, hemmelig urafstemning før den ordinære generalforsamling. 
Valget afgøres ved simpelt, relativt stemmeflertal. Ved stemmelighed foretages fornyet 
afstemning vedrørende de pågældende blandt de tilstedeværende stemmeberettigede på 
generalforsamlingen. I tilfælde af fornyet stemmelighed foretages lodtrækning. De til 
bestyrelsen foreslåede kandidater, der ikke opnår valg, indtræder efter stemmetal som 
henholdsvis 1. og 2. suppleant. 

Stk. 6 Stemmesedler udsendes til alle stemmeberettigede medlemmer, jf. §5 stk. 3, og § 6 
stk. 2 senest 21 dage før generalforsamlingen, eller som optryk i klubbladet. 

De kan afleveres ved generalforsamlingen eller sendes til klubbens sekretær. 

Ved fremsendelse skal stemmesedlen være sekretæren i hænde senest dagen før general-
forsamlingen. Stemmesedler skal være fremsendt eller afleveret i lukket kuvert med tydeligt 
navn og adresse for afsender. 
Sekretærens adresse er: Mette Jensen Hædersdalvej 28 2650 Hvidovre 

Ved familiemedlemskab anvendes de blå stemmesedler, da husstanden har mulighed for at 
afgive 2 stemme(sedler). 

Ved enkeltmedlemskab anvendes den grønne stemmeseddel. Der må max. stemmes på 4 
kandidater pr. stemmeseddel ved valg til bestyrelsen.
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Sammensætning af avls- og sundhedsudvalget
Stk. 1. ASU sammensættes af fem personer, der vælges ligesom bestyrelsen 
ved urafstemning for en toårig periode på general-forsamlingen. Tre medlemmer 
vælges i lige år og to medlemmer vælges i ulige år. Der vælges hvert år to 
suppleanter. 

Stk. 2. Valgbare til ASU er alle stemmeberettigede medlemmer, jf.§ 5, stk. 3, og § 6, 
stk. 2, der er fyldt 18 år.

og kan downloades på berner-sennen.dk



Stemmesedler til 
avls- og sundhedsudvalget
Der må max stemmes på 2 kandidater pr. stemmeseddel.
Husstandsmedlemmer anvender de blå stemmesedler, 
da der kan afleveres 2 stemmesedler pr. husstand. 

Enkeltmedlemmer anvender den grønne stemmeseddel.

Marianne Rasmussen

Rikke Fenger Poulsen Jeremiassen

Lena Rossen Østergaard

Marianne Rasmussen

Rikke Fenger Poulsen Jeremiassen

Lena Rossen Østergaard

Marianne Rasmussen

Rikke Fenger Poulsen Jeremiassen

Lena Rossen Østergaard
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